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Zápis z 5. jednání Komise sociální a zdravotní 
ze dne 19. 04. 2023, které se konalo v prostorách malé zasedací místnosti,  

v budově Městského úřadu ve Žďáře nad Sázavou,  

Žižkova 227/1, Žďár nad Sázavou 

 

Garant komise: Dvořák Rostislav 
místostarosta města Žďár nad Sázavou 

 
Předseda komise: David Filip  
 
Přítomni: Hrstková Zdenka 

Janů Anna 
 Kamarádová Jana 
 Koráb Vítězslav        
 Lacinová Jana  
 Březina Karel 
  
Omluveni:  Vyboštok Jaromír 
 
Hosté: Ing. Petr Krábek, Ing. Ilona Komínková, paní Hana Blažková 

 

 

Program jednání:   

1. Zahájení (Bc. Filip, DiS.) 

2. Kontrola usnesení z minulého jednání (Bc. Filip, DiS.) 

3. Poliklinika – provoz lékařské služby první pomoci v ZR (Ing. Komínková, 
Bc. Filip, DiS.) 

4. Vyhodnocení DP – Dotace pro poskytovatele sociálních služeb na území města Žďáru 
nad Sázavou 2023 (Bc. Filip, DiS., Ing. Krábek) 

5. Zřízení Pracovní skupiny pro bezpečnost seniorů ve městě Žďár nad Sázavou (Bc. Filip, 
DiS.) 

6. Různé: 
  A) Činnost Senior a Family Pointu (Bc. Filip, DiS.) 

B) SeneCura – aktuální informace (pan místostarosta Dvořák) 

C) Centrum krizové pomoci ZR (Bc. Filip, DiS.) 

 

1. Zahájení (Bc. Filip, Dis.) 

 
Předseda komise přivítal všechny přítomné. Následně je seznámil s programem jednání (viz 
program výše již v upravené formě) a navrhnul schválení přítomnosti hostů na daném 
jednání. 
 
 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní schvaluje program jednání a současně schvaluje přítomnost 
na jednání komise pro Ing. Petra Krábka a Ing. Ilonu Komínkovou a paní Hanu Blažkovou. 
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2. Kontrola usnesení z minulého jednání (Bc. Filip, DiS.) 

Předseda komise pan Filip přednesl členům komise usnesení z minulého jednání komise. 
Daný bod se obešel bez připomínek. 

 

Hlasování:  pro:    6 zdržel se: 0 proti:   0  

 

3. Poliklinika – provoz lékařské pohotovostní služby ve Žďáře nad Sázavou (Ing. 
Komínková,Bc. Filip, DiS.) 

 
Ředitelka Polikliniky Žďár nad Sázavou paní Ing. Komínková společně s hlavní sestrou 
paní Blažkovou seznámily členy komise s provozem a statistickými údaji lékařské 
pohotovostní služby, která je zajišťována na poliklinice. Aktuálně je pohotovostní služba 
v provozu pouze o víkendech a svátcích od 7:30 do 19:30, kdy ošetří cca 10 - 20 pacientů za 
den. Ošetřováni jsou pacienti ve věku od 3 let. Nejčastěji k ošetření přichází pacienti trpící 
anginami, spálovými anginami, respiračními chorobami, ale např. také opařeninami nebo 
COVID-19, v létě s klíšťaty. Náklady na provoz 
činí 1.060.000,- Kč za rok. Aktuálně plat lékaře sloužícího lékařskou pohotovost 
je na poliklinice 400,- Kč/hod., v nemocnici tato služba je ohodnocena 650,- Kč/h. Lékaři, 
kteří vykonávají službu lékařské pohotovosti zde na poliklinice, žádají navýšení ohodnocení 
alespoň za 600,- Kč/h., což znamená, že náklad pohotovosti by vzrostl 
cca o 300.000,- Kč/rok. Ve městech okresu Žďár nad Sázavou jsou již všechny lékařské 
pohotovosti zrušeny, aktuálně tedy je pouze zde ve Žďáře nad Sázavou. pro celý okres je 
Lékařská pohotovostní služba zajišťována v rámci urgentního příjmu v Nemocnici Nové 
Město na Moravě, kde je také zajištěn nepřetržité provoz RTG pracoviště, klinické laboratoře 
a odborných pracovišť interny, chirurgie a neurologie.  Toto není zajištěno při LPS ve Žďáře 
nad Sázavou. 

Z pohledu Nemocnice Nové Město na Moravě je žďárská pohotovost nenavázaná 
na laboratoř, tzn., že všechny závažnější případy, které vyžadují specializované ošetření, 
jsou odesílány do nemocnice, proto by případné převzetí pohotovosti neměl být problém. 

Diskuze: 

 pan místostarosta Dvořák: Paní poslankyně, MUDr. Bělohlávková, jednala přímo 
s ministrem zdravotnictví, ten jí sdělil, že vize ministerstva je zajišťování lékařské 
pohotovostní slžbynemocnicemi v rámci urgentních příjmů Emergency. 
Emergency mají návaznost na odborná pracoviště (rentgen, laboratoř) a 
specializované oddělení (chirurgie, interna, neurologie, aj.), což ve Žďáře na LPS 
není. 
 

 pan Koráb: Obává se, aby nevzrostl počet volajících na linku rychlé zdravotnické 
pomoci. Svá vnoučata vozí na pohotovost cca 1x za měsíc, takže ji využívá 
pravidelně. Doporučuje ponechat LPS ve Žďáře ještě alespoň 2 roky udržet chod 
lékařské pohotovosti, např. ještě 1 -2roky?  

 

 paní Janů: Ze své praxe ví, že pro mnohé pacienty je stresující, aby k nim domů 
přišel lékař, nebo museli čekat v nemocnici. Mnoho starších lidí nemá automobil, 
aby se mohlo do nemocnice přepravit. Pokud se pohotovost zachová, mohou se 
zde nechat tito lidé ošetřit, a nejen ze Žďáru, ale např. i z Nížkova, Losenice a 
dalších míst, které jsou od nemocnice více vzdáleny.  

 

 paní Kamarádová: dotázala se, zda není možné, že část pacientů zneužívá 
pohotovosti s případy, které snesou den nebo dva odklad?. Pokud by došlo 
k uvolnění prostor, tak doporučuje, aby vzniklé místo bylo v kratší době využito 
např. na zřízení ordinace pro stomatologa, popř. jiného specialistu.     

  

 paní Lacinová: uvedla, že toto rozhodnutí je velmi složité, že je škoda, že nelze 
přesně zjistit, kolik pacientů je přímo ze Žďáru nad Sázavou a kolik jich 
je ze spádových obcí, popř. z jiného ORP nebo i okresu, kteří by mohli využít 
přímo pohotovosti v nemocnici v Novém Městě na Moravě.    
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 paní Hrstková: Souhlasím se vším, co zde zaznělo a jsem pro zachování 
stávající lékařské pohotovosti. 
 

 pan Filip: uvedl, že v minulosti zde byla také lékařská pohotovost pro děti a 
dorost, nyní je v novoměstské nemocnici a situace se zvládá. Osobně zastává 
názor, že pokud dojde k ušetření finančních prostředků, aktuálně v celkové výši 
přesahující 1.000.000,- Kč, pak se tyto prostředky mohou investovat 
např. do rekonstrukce prostor ve 4. Patře polikliniky, kde by vznikly ordinace pro 
rozvoj zdravotnické péče na poliklinice. Navíc vzhledem k informacím, že lékaři 
vykonávající pohotovost požadují navýšení tarifu odměn. V současném stavu, kdy 
mají náklady vzrůst o 30 – 40%, si myslí, že situace lékařské pohotovosti je 
dlouhodobě neúnosná. Uvedl, že mnoho občanů města i tak dojíždí na pohotovost 
v nemocnici, protože je tam možnost provedení komplexního vyšetření. 

 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní se seznámila se zprávou o činnosti Lékařské pohotovostní 
služby na Poliklinice Žďár nad Sázavou, kterou přednesla ředitelka, paní Ing. Ilona 
Komínková. 

Komise ponechává rozhodnutí o dalším působení Lékařské pohotovostní služby na Radě 
města Žďáru nad Sázavou.   

 

Hlasování:  pro:  6 zdržel se:  0 proti:   0 

 

4. Vyhodnocení DP – Dotace pro poskytovatele sociálních služeb na území města 
Žďáru nad Sázavou 2023 (Bc. Filip, DiS., Ing. Krábek) 

 
Jednotlivá hodnocení základních i specifických kritérií členy komise byla zaznamenána do 
vypracované tabulky, kde se přepočítala procentuální výše alokované částky dotačního 
programu podle doložených pracovních úvazků sociální služby pro jednotlivé poskytovatele 
sociální služby. 
Všechny žádosti splnily požadované náležitosti, pouze žádost Diecézní charity Brno, 
Organizační jednotka Oblastní charita Třebíč zcela nenaplnila specifická kritéria, a to v počtu 
úvazků služby pro město Žďár nad Sázavou. Členové komise proto doporučují Oblastní 
charitě Třebíč neposkytnout dotaci. 
Členové komise také hodnotili služby krizové intervence a sociální rehabilitace, které sice 
nebyly vyjmenované v procentuální podpoře, ale bylo by možné je podpořit, pokud nebudou 
zcela vyčerpány všechny finanční prostředky alokované pro tento dotační titul. Nebyla by 
dotace podpořena v rámci dotačního programu, ale dotace Rady města z nevyčerpaných 
finančních prostředků alokovaných pro dotační program. 
Členy komise byly schváleny částky pro jednotlivé služby, jak je uvedeno v tabulce vložené 
na konci zápisu, jako příloha. Byla přijata následující usnesení:  
 
 
Usnesení č. 1: 
Komise sociální a zdravotní doporučuje Radě města schválit návrh vyhodnocení dotačního 
programu „Dotace pro podporu poskytovatelů sociálních služeb na území města Žďáru nad 
Sázavou 2023“ dle přílohy zápisu. 
 
Hlasování:  pro:  6  zdržel se:  0   proti:  0 

 

Usnesení č. 2: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje Radě města schválit přidělení dotace z 
nevyčerpaných prostředků položky „Dot. program Poskytovatelé soc. služeb“ kapitoly 
Sociální věci schváleného rozpočtu města Žďáru nad Sázavou pro rok 2023, 
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a to Lince důvěry STŘED, z.u ve výši 20.000,- Kč a dále přidělení dotace službě Sociální 
rehabilitace zajišťované poskytovatelem Portimo, o. p. s. ve výši 12.000,- Kč. 
 

Hlasování:  pro:  6  zdržel se:  0   proti:  0 

Usnesení č. 3: 
Komise sociální a zdravotní doporučuje Radě města neschválit přidělení dotace z dotačního 
programu „Dotace pro podporu poskytovatelů sociálních služeb na území města Žďáru nad 
Sázavou 2023“ Diecézní charitě Brno, Organizační jednotka Oblastní charita Třebíč 
z důvodu nesplnění specifických kritérií výzvy dotačního programu. 

Hlasování:  pro:  6  zdržel se:  0   proti:  0 

Usnesení č. 4: 

Komise sociální a zdravotní na základě zůstávajících finančních prostředků po vyhodnocení 
dotačního programu „Dotace pro podporu poskytovatelů sociálních služeb na území města 
Žďáru nad Sázavou 2023“, doporučuje Radě města vyhlásit nový dotační program na 
podporu sociální služby Osobní asistence. 
 

Hlasování:  pro:  6  zdržel se:  0   proti:  0 

5. Zřízení Pracovní skupiny pro bezpečnost seniorů ve městě Žďár nad Sázavou 
(Bc. Filip, DiS.) 

Jako členové pracovní skupiny byli navrženi tito zástupci jednotlivých služeb: 

 Senioři ČR – paní Emílie Benešová (účast přislíbila) 

 Svaz postižených civilizačními chorobami – paní Drahomíra Krejčí (účast přislíbila) 

 Sdružení křesťanských seniorů – pan Stanislav Kodys (účast přislíbil) 

 Pečovatelská služba, Soc. sl. města ZR – paní Iva Vinopalová (účast přislíbila) 

 Pečovatelská služba, OCH ZR – paní Lenka Pospíchalová (čeká na pověření od vedoucí) 

 Městská policie ZR, preventista – paní Dagmar Pálková (účast přislíbila) 

 Senior Point ZR – paní Kateřina Hošková (čeká na potvrzení od ředitelky) 

 Komise sociální a zdravotní – Bc. David Filip  

 Sociální odbor – paní Blanka Řičanová (účast přislíbila) 

Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní schvaluje Pracovní skupinu pro bezpečnost seniorů ve městě 
Žďár nad Sázavou.   

Hlasování:  pro:  6 zdržel se:  0 proti:   0 

Setkání pracovní skupiny proběhne v druhé polovině měsíce května 2023. Členové komise 
budou průběžně informováni a budou jim zasílány zápisy z jednání pracovní skupiny 

 

6. Různé: 
  A) Činnost Senior a Family Pointu (Bc. Filip, DiS.) 

- Uvedený bod bude projednán na příštím jednání komise. 

B) SeneCura – aktuální informace (pan místostarosta Dvořák) 

- Počátkem dubna 2023 proběhlo jednání mezi zástupci města ZR 

a společnostní SeneCura. Pokračování ve stavebních pracech mělo začít 3. 4. 2023. 

Vyvstal problém se stavebníkem, neboť firma, která vyhrála výběrové řízení na stavbu 

domova, vyhlásila konkurz. Proto musí proběhnout nové výběrové řízení. Finanční 

problémy postihly také centrálu společnosti SeneCura, která sídlí ve Francii. Bylo 
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přislíbeno, že stavba ve Žďáru nad Sázavou bude dokončena nejpozději do konce roku 

2024.  

C) Centrum krizové pomoci ZR (Bc. Filip, DiS.) 

-  Uvedený bod bude projednán na příštím jednání komise. 

D) Dotaz Sdružení paraplegiků ohledně stávajících povrchů chodníků 
a bezbariérovosti (paní Hrstková)  

- Uvedený bod bude projednán na příštím jednání komise. 

 

 

Příští jednání se uskuteční: dne 17. 05. 2023  

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal: Bc. Karel Březina  

 

 



6 
 

   


